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Nitrobacter colonies, associated with particles in water treatment plant discharges and their survival after discharge, were studied to assess their
inoculation potential in rivers. Diversity and location of Nitrobacter colonies in floc particles (size range 0.45-500mm) were studied using
immunofluorescence methods. The qualitative and quantitative composition of Nitrobacter colonies, expressed by five of its serotypes (AG,
DE30, W, LL and X14) is not related to the size of the particles on which they fix. This lack of correlation makes it possible to assess the overall
impact of a wastewater treatment plant effluent on a sedimentary area in microcosm. Nitrobacter combined with discharged particles (1010
cells.g-1 dry floc) can settle in freshwater sediments in a week (106 cells .g-1 dry sediment). If discharge is continuous, the Nitrobacter cells
carried in the effluent could thus colonize river sediments. / Les colonies de nitrobactéries, associées aux particules présentes dans les effluents
de traitement des eaux, et leur survie ont été étudiées pour évaluer leur potentiel d'inoculation dans les rivières. La diversité et l'emplacement
des colonies de nitrobactéries dans les particules de floculation (taille de 0,45 à 500 mm) ont été étudiées en appliquant les méthodes
d'immunofluorescence. La composition qualitative et quantitative des colonies de nitrobactéries exprimée par cinq de ses sérotypes (AG, DE30,
W, LL et X14) n'est pas liée à la taille des particules sur lesquelles elles se fixent. Ce manque de corrélation permet d'évaluer l'impact général
des effluents d'une station d'épuration des eaux usées sur la zone sédimentaire d'un microcosme. Les nitrobactéries combinées avec les
particules rejetées (1010 cellules g/l de floculants secs) peuvent se déposer dans les sédiments d'eau douce en une semaine (106 cellules g/l
de sédiment sec). Si le rejet est continu, les cellules de nitrobactéries transportées par les effluents peuvent ainsi coloniser les sédiments de la
rivière.
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